

Елена Бехтиева

**Лауреаты Премии имени П.М.
Третьякова**

Премия для музейных сотрудников с девизом «За верность профессии и многолетнее служение русскому искусству» учреждена в 2006 году Благотворительным Фондом имени П.М. Третьякова. С тех пор награда ежегодно вручается на торжественных вечерах, посвященных памяти основателя национальной галереи, которые неизменно проходят в ее стенах в декабре – месяце рождения и смерти Павла Михайловича Третьякова. Этот номер представляет лауреатов 2017 года: ветерана труда Симферопольского художественного музея Л.Я. Линиченко, проработавшую в нем более 50 лет; хранителя живописи конца XIX- начала XX века Третьяковской галереи Л.Н. Бобровскую, настоятеля храма-музея святителя Николая в Толмачах Н.В. Соколова.

Elena Bekhtiyeva

Laureates of the Pavel Tretyakov Award

This award was established in 2006 by the Pavel Tretyakov Charitable Foundation under the motto “For professional loyalty and long-standing service to Russian art” and is intended for museum workers. Since then it has been presented annually at gala evenings dedicated to the memory of the founder of the national gallery and organized on its premises in December, which is the month of the birth and death of Pavel Tretyakov. This issue introduces the 2017 winners of the award: L.Y. Linichenko, who worked at the Simferopol Art Museum for over 50 years; L.N. Bobrovskaya, curator of Late 19th – Early 20th Century Paintings at the State Tretyakov Gallery; and N.V. Sokolov, rector of St. Nicholas Museum-Church in Tolmachy.